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Merimiesasiain neuvottelukunnan kokous 

Aika keskiviikko 12.6.2024 
klo 13.00-14.30 

Paikka Teams-kokous 

Osallistujat 
Nico Steiner/TEM, pj 
Katja Peltola/TEM, siht. 
Elli Nieminen/TEM 
Tuomas Kallio/TEM 
Carolina Sierimo/STM 
Noora Pajukoski/STM  
Lisbeth Forsman-Grönholm/STM 
Väinö Pitkänen/LVM 
Joachim Alatalo/Suomen Merimiesunioni SMU 
Pia Levin/Suomen Merimiesunioni SMU 
Maija Mattila/Suomen Varustamot 
Jan Laurell/Finnlines 
Heikki Leikkonen/Arctia 
Lena Marcus/Viking Line 

 
 

1. Kokouksen avaus 
 

Avattiin kokous klo 13.00.  

2. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen (liite 1) 
 

 Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

3. Tilannekatsaus merimiespalvelulain muuttamisesta 
 
Tuomas Kallio (TEM) kertoi merimiespalvelulain muuttamista koskevan 
hankkeen ajankohtaisesta tilanteesta. Hankkeen lausuntokierros on 
päättynyt ja jatkovalmistelu on käynnissä. Esitys on tarkoitus antaa edus-
kunnalle ennen joulua. 
 
Keskusteltiin esitykseen liittyvistä huolista esityksen nopean voimaantu-
lon ja rahoituksen vähenemiseen liittyen. Keskustelussa nostettiin esiin 
toive riittävästä siirtymäajasta. 
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4. Paikallisen sopimisen edistämistä koskeva lainsäädäntöhanke  

Elli Nieminen (TEM) kertoi paikallisen sopimisen edistämistä koskevan 
hankkeen tilanteesta ja esitteli jatkovalmistelussa valmistellut pykälä-
muutokset merimiesten vuosilomalakiin, merityöaikalakiin ja työajasta ko-
timaanliikenteen aluksissa annettuun lakiin. Käytiin keskustelua neuvot-
telukunnalle esitetystä KoTaL:ia koskevasta kysymyksestä. Todettiin, 
että Ahvenanmaan virkahenkilöstöltä olisi hyvä kysyä asiasta. Todettiin 
myös, että kokonaisuuteen liittyy eriäviä näkemyksiä. 

5. Muut asiat 

Väinö Pitkänen (LVM) kertoi komission konsultaatiosta koskien sisäve-
sien miehityssääntelyä. Käynnissä on julkinen konsultaatio, johon liittyen 
komission on avannut kaksi erillistä kyselyä. Keskustelussa nostettiin 
esiin Suomen sisävesien ja alan erityispiirteitä. Keskustelussa pidettiin 
hyvänä Suomen perinteistä lähestymistapaa eli EU:n sisävesisääntelystä 
ulkona pysymistä. 
 
Katja Peltola (TEM) kertoi, että MLC:n muutoksia käsittelevän erityisko-
mitean seuraava kokous järjestetään huhtikuussa 2025. Suomella ei ole 
toistaiseksi aikomus nostaa esiin muutostarpeita. EU-koordinaation en-
simmäinen kokous järjestetään 27.6.2024. 
 
Joachim Alatalo kertoi Kokkolan sataman tilanteesta. Jalankulku ja muu 
kuin autolla tapahtuva satama-alueelta poistuminen on huhtikuusta al-
kaen ollut kiellettyä. Satama perustelee kieltoa satama-alueen turvalli-
suudella. Satama ei osallistu esimerkiksi taksinkäytöstä koituvien kustan-
nusten kattamiseen, vaan ne jäävät merenkulkijalle itselleen. Esitettiin 
toive, että virkamiespuolelta oltaisiin satamaan yhteydessä. 
 
Sovittiin syksyn kokousajankohdiksi torstai 5.9. klo 12, keskiviikko 23.10. 
klo 13 ja keskiviikko 12.12. klo 14. 

6. Kokouksen päättäminen 
 

Päätettiin kokous klo 13:50. 


